

## PRAYERS

Mr. Leblanc (Laurier), from the Standing Committee on National Resources and Public Works, presented the Second Report of the Committee, which is as follows:

In accordance with its Order of Reference of Thursday, December 1, 1977, your Committee has commenced a study of the document entitled, "The Management of Canada's Nuclear Wastes" and has held 16 meetings and heard from the following:

1. Department of Energy, Mines and Resources
2. Atomic Energy of Canada Ltd.
3. Authors of the document
4. The Atomic Energy Control Board
5. Mined Storage Limited
6. The Geological Association of Canada
7. Dr. W. B. Lewis
8. Dr. R. J. Patterson
9. The Corporation of the Town of Deep River
10. The Association of Women Electors—Kingston Area
11. Energy Probe
12. Canadian Coalition for Nuclear Responsibility
13. Ecology Action Centre
14. Dr. J. Gale

Your Committee has not completed its studies and, if its studies are ended by the rise of Parliament or the ending of the present session, recommends that its Order of Reference relating to, "The Management of Canada's Nuclear Wastes" be again referred together with the evidence adduced and submitted in relation thereto.

Your Committee further recommends that the government, given the existence of radioactive waste materials in Canada, consider the advisability of having the appropriate governmental group or agency expedite a program of research and development in Nuclear Waste Management.

A copy of the relevant Minutes of Proceedings and Evidence (*Issues Nos. 4, 5, 6, 7, 8, 9, 10, 11, 12, 13, 14, 15, 17, 19, 21, 23 and 24*) is tabled.

(*The Minutes of Proceedings and Evidence accompanying the Report are recorded as Appendix No. 16 to the Journals*).

Mr. Gillespie, a Member of the Queen's Privy Council, laid upon the Table,—Report of the Bay of Fundy Tidal Power Review Board, dated November 1977, entitled *Reassessment of Fundy Tidal Power*. (English and French).—Sessional Paper No. 303-4/56.

Mr. Leblanc (Laurier), seconded by Mr. Roy (Laval), by leave of the House, introduced Bill C-427, An Act to amend

## PRIÈRE

M. Leblanc (Laurier), du Comité permanent des ressources nationales et des travaux publics, présente le deuxième rapport de ce Comité, dont voici le texte:

Conformément à son Ordre de renvoi du jeudi 1<sup>er</sup> décembre 1977, votre Comité a entrepris l'étude du document intitulé: «La gestion des déchets nucléaires du Canada», a tenu 16 réunions et entendu les témoins suivants:

1. Le ministère de l'Énergie, des Mines et des Ressources
2. L'Énergie atomique du Canada, Limitée
3. Les auteurs du rapport
4. La Commission de contrôle de l'énergie atomique
5. *Mined Storage Limited*
6. L'Association géologique du Canada
7. M. W. B. Lewis
8. M. R. J. Patterson
9. La Corporation de la ville de Deep River
10. *L'Association of Women Electors*—Région de Kingston
11. Enquête Énergie
12. Le Regroupement pour la surveillance du nucléaire
13. *Ecology Action Centre*
14. M. J. Gale

Votre Comité n'a pas encore terminé son étude qui pourrait être interrompue par l'ajournement du Parlement ou la fin de la présente session, auquel cas il recommande que l'Ordre de renvoi relatif à l'étude du document intitulé «*La gestion des déchets nucléaires du Canada*» soit renouvelé lors de la prochaine session et que les témoignages et dépositions à ce sujet soient repris.

Votre Comité recommande en outre qu'étant donné l'existence de déchets radioactifs au Canada, le gouvernement étudie la possibilité de confier d'urgence à un groupe d'experts du gouvernement ou à un organisme gouvernemental la mise en oeuvre d'un programme de recherche et de développement dans le domaine de la gestion des déchets nucléaires.

Un exemplaire des procès-verbaux et témoignages s'y rapportant (*fascicules nos 4, 5, 6, 7, 8, 9, 10, 11, 12, 13, 14, 15, 17, 19, 21, 23 et 24*) est déposé.

(*Les procès-verbaux et les témoignages joints à ce rapport sont enregistrés à titre d'Appendice n° 16 aux Journaux*).

M. Gillespie, membre du Conseil privé de la Reine, dépose sur le Bureau de la Chambre,—Rapport, en date du mois de novembre 1977, du Comité de révision des études marémotrices de la baie de Fundy intitulé, «Réévaluation de l'énergie marémotrice de la baie de Fundy». (Textes français et anglais). (Document parlementaire n° 303-4/56).

M. Leblanc (Laurier), appuyé par M. Roy (Laval), dépose, avec la permission de la Chambre, le Bill C-427, Loi modifiant